
Odczyt
w Wojewódzkim Ośrodku

Szkolenia Partyjnego w Koszalinie
Dnia 23 bm. o godzinie 17 odbędzie się w sa

li Wojewódzkiego Ośrodka Szkolenia Partyjne
go w Koszalinie przy ul. Roosevelta 7 odczyt lek 
tora KC PZPR pt. „AKTUALNE PROBLEMY 
SOJUSZU ROBOTNICZO - CHŁOPSKIEGO *. 
Wstęp na odczyt bezpłatny.

Powiaty myśliborski i nowogardzki 
pierwsze w województwie szczecińskim 

przekroczyły 90 proc, rocznego planu skupu zboża 
i zostały zwolnione z miarek i odsypów

nież w gronie tych przodują
cych powiatów. My, członko
wie spółdzielni produkcyjnej 
w Stawnie, wzywamy wszyst
kich chłopów - spółdzielców 
i gospodarzy indywidualnych 
powiatu drawskiego do współ
zawodnictwa z nami i do wy
konania planu skupu zboża w 
terminie do dnia 23 listopada 
br., by w ten sposób zwolnić 
nasz powiat od miarek i odsy
pów.

Przez wykonanie przed ter
minem naszych obowiązków 
wobec Państwa wzmocnimy si 
łę 1 obronność Ludowej Oj
czyzny. Niech żyje sojusz ro
botniczo - chłopski! Niech ży
je pokój!

Podpisali członkowie RZS 
„Nowe Życie’1 Stawno «

SPÓŁDZIELCY 
PRZYSTĘPUJĄ DO 

INTENSYWNYCH 
OMŁOTÓW

Apel członków spółdzielni 
produkcyjnej w Stawnie nie 
przebrzmią! bez echa, ale zmo 
bilizował spółdzielców i chło
pów indywidualnych powiatu 
drawskiego do intensywnych 
omłotów, w celu przyspiesze
nia sprzedaży Państwu plano
wej ilości nadwyżek zbożo
wych.

W dniu 16 listopada odby
ły się w wielu spółdzielniach 
produkcyjnych zebrania ogól
ne członków, na których od
powiadając na apel Stawna, 
przystąpiono do współzawod
nictwa w przedterminowym 
wykonaniu zbożowych planów 
skupu i podejmowano konkret 
ne zobowiązania.

M. in. jako pierwsza w pow. 
drawskim odpowiedziała spół
dzielnia produkcyjna „Złoty 
Kłos’’ w Gudowle (gm. Draw
sko), która zobowiązała się w 
terminie do dnia 23 listopada 
odwieźć do punktu skupu ca
łą przewidzianą planem ilość 
zboża i tym samym wykonać 
roczny plan skupu.

Na wezwanie Stawna odpo
wiedziały również spółdziel
nie produkcyjne w Suliszewie 
I IJnowle (gm. Drawsko) 1 Ry- 
dzewo (gm. Rydzewo), zobo
wiązując się wykonać do dnia 
23 listopada roczne plany sku 
pu, przystępując niezwłocznie 
do intensywnych omłotów.

AMBICJĄ CHŁOPÓW 
POW. KOSZALIŃSKIEGO 

JEST WYKONAĆ 
W LISTOPADZIE ROCZNY 

PLAN SKUPU ZBOŻA
Jak już podawaliśmy, apel 

małorolnych i średniorolnych

wistowych — do wydziału (od
działu) finansowego prezydium 
powiatowej rady narodowej, 
a w gminach wiejskich i mia
stach nie stanowiących powia
tu — do referatu finansowego 
prezydium gminnej (miejskiej) 
rady narodowej.

Subskrybenci zgłaszający się 
po odbiór obligacji powinni 
okazać w placówce wszystkie 
otrzymane nokwilowania na 
wpłacone na Pożyczkę kwoty, 
tJb

„Ziarnko do ziarnka odsypie się miarka"

Do dnia 15 bm. włącznie 10 powiatów woj. 
szczecińskiego przekroczyło już 65 proc, rocznego 
planu skupu zboża. Poniżej tej granicy pozostają

tychmiast radykalne środki 
przyśpieszające siew.

ZASIEJEMY ZBOŻE 
NA UGORACH

Ponieważ w środkowej i po' 
łudniowej części Polski susza 
dała się szczególnie we znaki, 
nasze województwo wraz « 
gdańskim i szczecińskim musi 
znacznie zwiększyć areał ozi
min, bv po^r^ć niedobory. Roi 
nicy koszalińscy są o tyle r/ 
lepszym położeniu, że siać mo
gą leszcze i w początkach grud 
nia, ze względu na łagodniej
szy klimat zimy.

Chłopi indywidualni, najle
piej organizując się w zespoły 
uprawowe każda spółdzielnia 
produkcyna i każde gospodar
stwo PGR powinny bezpośred
nio po wykonaniu swego pla
nu przeanalizować swoje możlf 
wości i jak najszybciej i jak 
najwięcej dosiać ozimin na po
lach leżących ugorem. Jest to 
zaszczytne, bojowe, choć niełai. 
we zadanie, zarówno dla rolni
ków jak i dla załóg POM-ów i 
SOM-ów.

Odpowiednie, wystarczające 
ilości ziarna przygotowano już 
z zapasów państwowych jaku 
rezerwę do siewów.

Siać jak najwięcej — tp za
danie organizacyjne dlą na
szych gminnych ra<knarodo- 
wych, ich członków, sołtysów, 
Komitetów Gminnych naszej 
Partii, sekretarzy i członków 
wiejskich organizacji partyj
nych, aktywu i członków kół 
ZSCh, wszj stkich przodują
cych chłopów — aktywistów na 
szej wsi.

Tegoroczne dodatkowe sie
wy ozimin będą dalszym wkła 
dem wsi koszalińskiej w spra 
wę zachowania 1 utrwalenia po 
koju.

Placówki subskrypcyjne Na
rodowej Pożyczki Rozwoju Sil 
Polski przy prezydiach rad 
narodowych przystąpiły do wy 
dawania obligacji Pożyczki 
tym subskrybentom, którzy 
spłacili już całkowicie zadekla 
rownne kwoty subskrypcji.

W celu otrzymania należ
nych obligacji zainteresowani 
subskrybenci powinni nlezwło 
cznłe zgłosić się do placówki, 
w której subskrybowali Po- 
»,iezkę, a. więe: w miastach po

Wieś koszalińska 
zwycięsko przeprowadzi 

drugie w Sześciolafce 
siewy Jesienne

Uwaga, subskrybenci
Narodowej Pożyczki Rozwoju Sił Polski

Długotrwała, niespotykana 
od 90 lat, susza uniemożliwiła 
na pewien czas tegoroczne za
siewy ozime. Jednak ostatnio 
nastąpiły coraz większe opady 
1 robotnicy państwowych gos 
podarstw rolnych, członkowie 
spółdzielni produkcyjnych oraz 
chłopi indywidualni ziemi ko
szalińskiej kończą akcję siew
ną.

Najsprawniej tegoroczne sie 
wy jesienne przebiegają w po
wiatach:' człuchowskim. mia
steckim, wałeckim i bytow- 
skim.

CZŁUCHÓW. W powiecie 
człuchowskim spółdzielnie pro 
dukckyjne stosując przeważnie 
system krzyżowy, obsiały o 15 
proc, większy areał ozimin niż 
planowano pierwotnie. Gospo
darze indywidualni wykonali 
plan zasiewu ozimin w 102,5 
proc.

DRAWSKO. Jako pierwsze 
w powiecie wykonały i przekro 
czyły tegoroczne plany siewne 
spółdzielnie produkcyjne: Bed 
lino. Bobrowo. Borne, Cybowo, 
Dalewo, Gudowo, Jelenino, 
Mętno, Pławno, Rydzewo. Sie- 
clno, Suchowo, Złocieniec i 
Zoila. M. in. spółdzielcy pław- 
neńscy likwidując ugory zwięk 
szyli dodatkowo areał siewny 
o 30 proc., a dalewscy o 20 
proc.

Jednakże w powiecie draw
skim, w pozostałych wsiach, za 
siewy zostały opóźnone stosun 
kowo najbardziej w woje
wództwie. Rady Narodowe, ich 
specjaliści rolni, POM-y w 
Złocieńcu i Kaliszu Pomorskim 
winny dokładnie przeanalizo
wać dotychczasowy przebieg 
akcji, ustalić i zastosować na-

Na wsi koszalińskiej 
rozwija się współzawodnictwo 

o przedterminowe wykonanie 
rocznych planów skupu zboża

Jnloga f opaTnl „KTorflnref* 
pierwsza w przemyśle 
węglowym wykonała 
roczny plan produkcji 

zagórze, pap. — w 
dnju 16 listopada br. kopalnia 
Węgla kamiennego „Mortimer11 
w Zagórzu wykonała roczny 
plan wydobycia węgla, jako 
pierwsza w polskim przemyśle 
Węglowym.

Sukces ten jest dziełem ca
łej, ofiarnie pracującej załogi, 
biorącej w 100 proc, udział w 
socjalistycznym współzawod
nictwie pracy.

Rtnrf Polski Ludowe} przeznac.yl wielomilionowe 
sumy na premie pieniężne dla wzorowych hodowców 
bydła. Premie powyżtze przyznawane są komisyjnie w 
czasie powiatowych pokazów bydła hodowlanego.

Na zdjęciu: Agnieszka Roman z Tarnawy w woj. 
krakowskim otrzynwla za swą stawkę bydła rasy czerwo
nej polskiej, premię pieniężną w wysokości 250 zl

SPÓŁDZIELCY ZE STAWNA 
W YKONAJĄ ROCZNY PLAN 
SKUPU DO 23 LISTOPADA. 

APEL DO WSZYSTKICH 
CHŁOPÓW - SPÓŁDZIELCÓW 
I CHŁOPÓW INDYWIDUAL

NYCH POWIATU 
DRAWSKIEGO

) W dniu 15 listopada odbyło 
się ogólne zebranie wszyst
kich członków spółdzielni pro
dukcyjnej w Stawnie, w pow. 
drawskim, na którym zobowią 
zano się przed terminem wy
konać roczny plan skupu zbo
ża i wystąpiono z apelem do 
wszystkich spółdzielni produk 
cyjnych i chłopów indywjdual 
nych pow. drawskiego o przed 
terminową realizację obowiąz 
ków wobec Państwa. W uchwa 
lonej jednogłośnie odezwie 
spółdzielcy piszą:

„Chłopi - spółdzielcy!
My, członkowie spółdzielni 

produkcyjnej „Nowe Życie11 w 
gromadzie Stawno, gmina Zło
cieniec, w pełnym zrozumie
niu znaczenia, jakie dla nasze
go Państwa ma planowy skup 
zboża, zobowiązujemy się do 
dnia 20 listopada 1951 r. od
stawić do punktu skupu w Zło 
cieńcu 44 tony zboża 1 tym sa
mym wykonać roczny plan w 
100 proc. By zobowiązanie na
sze wykonać przed terminem, 
zorganizowaliśmy pracę w ten 
sposób, że przy maszynach 
pracują ludzie na dwie zmia
ny. Praca trwa przez cały 
dzień i noc. Wymłócone zbo
że wprost od maszyn odwozi
my do punktu skupu.
Chłopł - spółdzielcy 
powiatu drawskiego!

Robotnicy w fabrykach nte 
bacząc na przejściowe trudno 
ści wykonują i przekraczają 
plany produkcyjne, uruchamia 
ją przed terminem obrzymie 
zakłady przemysłowe, które 
produkują dla wsi coraz wię
cej maszyn, nawozów sztucz
nych i innych produktów 
przemysłowych. Na zbrodnicze 
zakusy podżegaczy wojennych, 
robotnicy odpowiadają tysiąca 
mi ton stali ,węgla, żelaza, mi 
Ilonami metrów tkanin, obni
żaniem kosztów produkcji itn. 
Mv chłopi. spó’dzielcy i go- 
s^odarze indywidualni, nie mo 
Z—nv pozostać w tyle. Na za- 

v nodżegaczy wojennych 1 
d ' crsję wroga klasowego od- 
r wiemy również wywiąza
nym sie w 100 proc, ze wszy
stkich obowiązków wobec Lu
dowej Ojczyzny y

Już ponad 30 powiatów zo
stało zwolnionych z miarek i 
odsypów. Chcemy być rów-

punktu skupu w Sianowie w 
dniu 20 listopada. Zorganizu
jemy zbiorową odstawę i w 
pełni wywiążemy się z nasze
go rocznego planu, ażeby za
manifestować w ten sposób, że 
z pełnym zrozumieniem wyko 
nujemy obowiązek sprzedaży 
i przyczyniamy się do umocnię 
nia gospodarczego naszej Lu
dowej Ojczyzny."

WSZYSTKIE GROMADY 
GMINY BĘDZINO — 

ODPOWIEDZIAŁY JUŻ 
NA APEL 

BĘDZINKA
W dniu 17 listopada przy

stąpili do współzawodnictwa 
chłopi gromady Mielenko, 
Dobre, Sarbinowo I Cieszyno 
gminy Będzino, uchwalając 
wykonanie gromadzkich pla
nów zbożowych do dnia 20 li
stopada. Na apel Będzlnka od 
powiedziały więc wszystkie 
gromady gminy Będzino, z wy 
jątkiem gromady Łękno, któ
ra już poprzednio wywiązała 
się całkowicie z obowiązków 
w ramach planowego skupu.

Po przeanalizowaniu zobo
wiązań i realnych możliwości 
każdej gromady, aktyw gospo
darczy gminy zobowiązał śię 
w tych dniach wykonać rocz
ny plan skupu zboża dla gmi
ny Będzino w 100 proc, do 
dnia 20 listopada 1 jednocześ
nie wezwał do współzawod
nictwa w przedterminowej 
sprzedaży zboża wszysktie po
zostałe gminy pow. koszaliń
skiego.

chłopów gromady Będzinko, 
wzywający do współzawodnic
twa w przedterminowej rea
lizacji rocznych planów sku
pu zboża, podchwycony został 
gremialnie przez gromady po
wiatu koszalińskiego.

W dalszym ciągu napływa
ją meldunki o odbywających 
się zebraniach gromadzkich, 
na których chłopi* zobowiązu
ją się przed terminem wywią
zać się ze swego obywatelskie 
go i patriotycznego obowiąz
ku. ' '

DO 19 BM. — GROMADA 
ŁABUSZ — DO 20 BM. KŁUS, 
KĘDZIERZYNO, RZEPOWO

I OSIEKI
Na terenie gminy Sucha od 

były się zebrania gromadzkie 
w Kłusie, Kędzierzynie, Rze
po wie i Osiek ach. n a który ch 
wszyscy chłopi zobowiązali się 
wykonać roczne plany skupu 
zboża do dnia 20 listopada. Do 
dnia 19 bm. wykona plan sku
pu gromada Łabnsz w pow. 
koszalińskim.

W uchwalonej przez chło
pów gromady Kleszcze rezolu
cji czytamy m. in.:

„Mimo pewnych trudności 
związanych z nieregularnym 
dostarczaniem energii elek
trycznej, jak również brakiem 
motorów spalinowych, zobo
wiązujemy się przy wspólnym 
wysiłku i wzajemnej pomocy 
zakończyć w naszej gromadzie 
omłoty w przeciągu 4 dni i o- 
młócone zboże dostarczyć do

Dnia 16 bież, miesiąca pierwsze dwa powiaty w 
woj. szczecińskim przekroczyły 90 proc, wyko
nania rocznego planu skupu zboża. Są nimi powiaty: 
myśliborski i nowogardzki. Powiat myśliborski wy
konał już roczny plan skupu zboża w 90,7 procenta, 
a powiat nowogardzki w 90,5 procenta. Zgodnie 
z dekretem Rządu oba te powiaty z dniem dzisiej
szym zostają zwolnione z miarek i odsypów, pobie
ranych przy przemiale zboża. Ten wielki sukces oby
dwu powiatów osiągnięty został dzięki gorącemu 
patriotyzmowi mas chłopskich, które w pełni zro
zumiały znaczenie przedterminowego wykonania pla
nu skupu zboża dla wzmocnienia sił naszej Ojczyzny, 
dzięki wzmocnieniu się politycznemu i gospodarczemu 
spółdzielni produkcyjnych, dzięki wzmożonej pracy 
masowo-politycznej, dzięki ofiarności aktywu partyj 
nego i społecznego, aparatu rad narodowych i sołty
sów, dzięki izolacji kułaków' i zmuszaniu ich zgodnie 
z obowiązującymi przepisami do wywiązania się z oho 
wiązków wobec Państwa. Osiągnięcia tych dwóch po 
wiatów są wreszcie wynikiem masowego ruchu współ 
zawodnictwa, który w wyniku inicjatywy chłopów 
gromady Ławy ogarnął szerokie masy chłopskie na
szego województwa.

tylko powiaty pyrzycki (60 proc.), który jednakowoż 
dzienny plan skupu wykonał w 131,8 proc, i pow. 
chojeński — 61,6 proc. Najbliżej powiatów, które już 
zostały zwolnione z miarek i odsypów są powiaty: 
szczeciński, kamieński, łobeski i choszczeński. Nie
wątpliwie chłopi tych powiatów, śladem chłopów 
myśliborskich i nowogardzkich, przyśpieszą dostawy 
i osiągną w najbliższych dniach granicę 90 proc., a 
tym samym zwolnione zostaną również z miarek 
i odsypów. (Jak wiadomo, miarki wynoszą dla psze
nicy 8—9 kg od 100 kg, dla żyta 10,5 — 14 kg od 100 
kg, odsypy zaś 20 kg od 100 kg pszenicy.



Wskazania wciąż żywe i aktualne

wą polUykę zagraniczną rządu 
radzieckiego. Delegacja BSRR 
wzywa delegatów na VI sesję 
Zgromadzenia Ogólnego do 
przyjęcia propozycji ZSRR, 
które zloiyl na plenum Zgroma 
dzenia szef delegacji radziec
kiej, minister Wyszyński.

W roli usłużnego satelity 
USA wystąpił delegat Costa 
Riki, który zaaprobował wszy

BERLIN (PAP). Dnia 15 li
stopada na wieczornym posie
dzeniu Rady Generalnej SFZZ 
rozpoczęła się dyskusja nad 
sprawozdaniem sekretarza ge
neralnego Federacji — Louis 
Saillanta.

Po przemówieniach delega
tów Francji i Czechosłowacji 
zebrani z wielkim zaintereso
waniem wysłuchali przemowie 
nia delegata radzieckiego — 
Sołowiewa, który mówił o za
daniach SFZZ w walce o po
kój. Delegat radziecki wska
zał, że jednym z najważniej
szych zadań SFZZ jest zespo
lenie wszystkich sił klasy ro
botniczej, wszystkich ludzi pra 
cy bez względu na ich przy
należność związkową, poglądy 
polityczne i wierzenia religij
ne — w walce o polepszenie 
ich sytuacji ekonomicznej i so 
cjalnej.

Sołowiew podkreślił również 
doniosłe znaczenie dalszego 
wzmagania kampanii zbiera
nia podpisów pod apelem Swia 
towej Rady Pokoju. Wskazał

stko co proponowała delegacja 
amerykańska.

Delegat Indonezji wyraził 
ubolewanie z powodu rozbicia 
świata na dwa obozy j stwier
dził. że kryje to w sobie groź
bę wojny.

Następnie przemawiał dele* 
gat Abisynii. Obrady Zgroma
dzenia trwają.

Zakończenie debaty general
nej oczekiwane jest w sobotę.

Kierując się instrukcjami z 
Waszyngtonu, rząd francuski 
opracował plan poważnego o- 
graniczenia ubezpieczeń spo
łecznych. by w ten sposób zdo 
być fundusze na zbrojenia

Wyścig zbrojeń powoduje o- 
graniczenie produkcji pokojo
wej. W związku z tym — jak 
Dodaie prawicowy ..Franc Ti- 
reur“ — w przemyśle tekstyl
nym Francji szerzy się w za
straszający sposób bezrobocie. 
Powództwo wojsk amerykań
skich we Francji prowadzi po 
,i!v.’:e ograniczania sił produk 
ę.j.iych Francji. Tak np. w 
P'rdeaux. okupowanym przez 
wojska amerykańskie, wszy
stkie prawie zakłady przemy
słowe zostały unieruchomione 
1 przekształcone w magazyny 
wojskowe.

on na konieczność demaskowa 
nia oszczerczej propagandy pro 
wadzonej przez podżegaczy 
wojennych przeciwko obozowi 
pokoju oraz demaskowania 
zdradzieckiej polityki rozbija- 
czy związkowych.

^Delegat radziecki stwierdził, 
że’ w dziele zacieśniania przy
jacielskich stosunków między 
ludźmi pracy różnych krajów 
doniosłe znaczenie posiada wy
miana delegacji, listów i infor 
macji. Oświadczy! on. że ra
dzieckie związki zawodowe bę 
dą nadal wszelkimi sposobami 
rozszerzały i wzmacniały in- 
ternacjonalistyczne. przyjaciel 
skie więzy z organizacjami 
związkowymi i ludźmi pracy 
innych krajów. Delegat ra
dziecki zapewnił Radę Gene
ralną. że radzieckie związki 
zawodowe nadal będą udziela
ły aktywnej pomocy i popar
cia Światowej Federacji Związ 
ków Zawodowych.

Następnie przemawiali przed 
stawiclele Gwatemali, Afryki 
i Wioch.

Zbrojenia narzucone przez USA
doprowadzają Francję do ruiny

świadczył, że wnosząc swe ,,no 
we“ propozycje trzy mocar
stwa zachodnie usiłują zaha
mować konkretną pracę w kie 
runku niezwłocznego opracowa 
nia praktycznych środków w 
dziedzinie zakazu broni atomo 
wej i ustanowienia kontroli 
nad wykonaniem tego zakazu.

Wszyscy wiedzą—mówił Ki- 
sielew — że Pakt Pokoju mię
dzy USA, ZSRR. Wielką Bry
tanią. Francją i Chińską Re
publiką Ludową usunąłby 
groźbę wojny, uwolniłby świat 
od ciężaru ogromnych budże
tów wojskowych, od wyścigu 
zbrojeń. Narody domagają się 
zawarcia Paktu Pokoju pięciu 
wielkich mocarstw, ponoszą
cych główną odpowiedzialność 
za utrzymanie pokoju na ca
łym święcie. Naród białoruski 
popiera jednomyślnie pokojo-

1 naprzód — to przede wszyst
kim zadanie wyjaśniania ma
som polityki partii i rządu, zi 
cieśniania sojuszu robotniczo- 
chłopskiego pod kierownic
twem klasy robotniczej, mobi
lizowania szerokich warstw 
narodu, w imię walki o pokój 
i Plan Sześcioletni.

Zadanie to partia może po
myślnie spełnić tylko wtedy, 
jeśli wzmaga aktywność wszy
stkich swych sił, nieustannie 
czuwa nad czystością i ideo
wym wzrostem swych szere
gów. jeśli tępi w praktyce 
wszelkie przejawy oportuniz
mu i nieustannie zacieśnia 
wieź z masami pracującymi 
miast i wsi.• • •

Kończąc referat na III ple
num tow. Bierut wezwał par
tie do wzmożonej aktywności 
na wszystkich odcinkach pra
cy partyjnej i państwowej, do 
pokonywania trudności pię
trzących sie na naszej drodze, 
do czerpania z nauk marksi
zmu — leninizmu. ..Przed par 
tlą bolszewicka — powiedział 
tow. Bierut — stały trudności 
wielekroć większe, przeszkód'’ 
wielokroć groźniejsze. Ale 
wszystkie trudności i przeszko 
dv zostały pokonane. Pokona
ne zostały, bo prowadzili par
tie Lenin i Stalin, genialni ide 
olodzy i realizatorzy marksiz
mu — leninizmu. wodzowie 
największej rewolucji w dzie
jach ludzkich, twórcy wolne
go człowieka. Dopóki ich nau
ka. ich rada, ich doświadcze
nie. Ich wzór, ich hart, ich 
wskazania towarzyszyć nam 
będą nieustannie jak gwiazda 
przewodnia w naszej pracy — 
nie zaistnieją nigdy trudności 
ani przeszkody, których byś- 
mv pokonać nie potrafili!"

Życie idzie naprzód. Mamy 
za sobą ogromne osiągnięcia. 
Ale przed sobą mamy jeszcze 
śmielsze 1 trudniejsze zadania. 
Dlatego nauki III Plenum są 
wciąż dla nas żywe i aktualne. 
Są to wytyczne działania dla 
wszystkich organizacji par
tyjnych.

(„TRYBUNA LUDU")

Masy pracu jące całego świata 
jeszcze bardziej zespolić muszą* 
swoje wysiłki w walce o pokój 
Przemówienie delegata ZSRR na sesji Rady Generalne7 SFZZ

PARYŻ. — W dniu 15 bm. 
na posiedzeniu Zgromadzenia 
Ogólnego zabrał głos . szef 
delegacji BSRR Kisielew. 
Mówiąc o bilansie pracy ONZ 
mówca stwierdził, że Organiza 
cja Narodów Zjednoczonych 
nie ziściła nadziei i gorących 
pragnień narodów całego świa 
ta, które domagają się zapew
nienia trwałego pokoju, roz
woju i zacieśnienia współpra
cy między państwami, rozsze
rzenia handlu międzynarodowe 
go postępu W dziedzinie go
spodarczej i społecznej.

Stwierdzając, że w ciągu R 
lat delegacja USA przy pomo
cy swojej maszyny do głoso
wania torpedowała cysterna 
tycznie realizację słusznych 
żądań olbrzymiej większości 
ludzkości w sprawie zakazu 
broni atomowej — mówca o-

PRZED dwoma laty, w 
połowie listopada 1949 
roku, odbyło się donios

łe przełomowe III Plenum 
Komitetu Centralnego Polskiej 
Zjednoczonej Partii Robotni
czej

III Plenum KC PZPR było 
kontynuacją dzieła dokonanego 
na Plenum Sierpniowym KC 
PPR w 1943 r. „Plenum Sier
pniowe — mówi tow. Bierut— 
uchroniło ruch robotniczy w 
Polsce cd zejścia na manowce, 
od katastrofy". III Plenum 
w listopadzie 1949 roku umoc 
niło. utrwaliło i pogłębiło zwy 
cięstwo marhrzmu-leninizmu 
w polskim ruchu robotniczym. 
Nie tylko cala partia i klasa 
robotniczą, lecz cały kraj po
witał z niezwykłą jednomyśl
nością i z najgorętszą aproba
tą uchwały Komitetu Central
nego o konieczności wzmoże
nia rewolucyjnej czujności. 
Masy ludowe słusznie zrozu
miały uchwały III Plenum Ja 
ko bojowe zawołanie, jako wy 
lyezne działania w walce o 
umocnienie naszej władzy lu
dowej o dalsze ugruntowanie 
naszej drogi do socjalizmu, o 
utrwalenie niepodległości na- 
i-zej Ojczyzny, o udaremnienie 
"■szelkich dywersyjnych prób 
imperialistycznych, zmierzają
cych do przywrócenia w na
szym kraju władzy kapitali
stów i obszarników I prze
kształcenia Polski w jedno z 
<>gniw planu Marshalla, w 
kraj ulegający dyktatowi pod
żegaczy wojennych z Wall 
Street.
Wydarzenia minionych dwóch 

lat z jeszcze większą mocą i 
wyrazistoścą uwydatniły do
niosłą i przełomową rolę III 
Plenum KC PZPR. Wskazania 
iego realizowaliśmy i realizu
jemy w warunkach wzmożenia 
agresywności imperializmu a- 
merykańsko-angielskiego. w 
warunkach wzrostu oporu wro 
gich klasowo żywiołów w kra
ju. W walce z agenturami im
perializmu amerykańsko-angiel 
.'kiego i wrogiem klasowym w 
kraju, partia nasza kierowała 
rę i kieruje hasłem wzmoże
nia czujności rewolucyjnej, 
mobilizując szerokie masy do 
udziału w demaskowaniu 1 u- 
daremnianiu kreciej roboty 
: zpiegów, dywersantów. szkód 
ników I sabotażystów wszel
kiej maści, którzy bezskutecz
nie próbują zahamować marsz 
narodu polskiego do siły i bo
gactwa kraju, do dalszego u- 
mocnienia niepodległości na
szej Ojczyzny do szczęścia ca
łego ludu.

W wygłoszonym na III Ple
num referacie „Zadania partii 
w walce o czujność rewolucyj
ną na tle sytuacji obecnej" 
tow. Bolesław Bierut wykazał, 
że obóz imperialistyczny nie 
rezygnuje z coraz to nowych 
prób rozsadzenia od wewnątrz 
władzy ludowo-demokratycz
nej w Polsce i innych krajach 
demokracji ludowej. Dążąc do 
rozpętania nowej pożogi wojen 
nej i do zdobycia hegemonii 
światowej, imperializm amery 
kański nie szczędził sił i środków 
żeby osłabić j zdezorganizować 
obóz pokoju, demokracji i so
cjalizmu i w tym celu dąży do 
oderwania krajów demokracji 
ludowej od Związku Radz’ec- 
go. Przekonawszy sle, że zbrój 
ne podziemie i ..legalna" agen ' 
tura reakcji zostały unicestwio : 
ne. że władza ludowa umacnia 
się coraz bardziej, imperialiści 
uruchomili swe dalsze rezerwy 
— prawlcowo-socjaldemokraty 

czne i nacjonalistyczne elemen 
ty w ruchu robotniczym krajów 
demokracji ludowej, ażeby po 
uriez nie wpływać w kierun- 
Jcu rozsadzenia władzy ludowej 
od wewnątrz.

Tragiczne losy Jugosławii, 
podstępnie wydanej przez ban 
dycką klikę Tito-Rankowicza 

na łup imperialistów amery
kańskich, wymownie świadczą, 
jaki los szykowali narodowi 
]X>lskiemu nasi rodzimi naśla
dowcy titoizmu, którzy świado 
mie instalowali w ważnych 
ogniwach aparatu państwowe
go dwó.ikarskie wtyczki, szpie 
gów i dywersantów.

Przed dwoma laty, III Ple
num KC PZPR znana była tyl 
ko część prawdy o haniebnej 
roli gomułkowszczyzny w pe
netracji „dwójkarzy" i wszel
kich innych obcych agentów 
do naszych szeregów. Jednak- 

1 .e to, co już wówczas było zna 
J co zostało ujawnione, rtę- 

L poruszało i oburzyło ca-

Przyjęcie propozycji radzieckich 
usunie niebezpieczeństwo nowej wojny 
oświadcza w Zgromadzeniu Ogólnym ONZ delegat Białoruskiej SRR

planu zbudowania podstaw go 
spodarki socjalistycznej w 
Polsce Ludowej.

III Plenum z ust tow. Bieruta 
dowiedziało się o przedtermi
nowym wykonaniu w ciągu 2 
lat i 10 miesięcy Planu Trzy
letniego. Tow. Bierut wskazał, 
iż zrodzenie sie nowego, so
cjalistycznego stosunku do 
pracy jest najważniejszym 
czynnikiem, który pozwolił 
nam osiągnąć ten sukces. Wy
konanie Planu Trzyletniego 
przed terminem przyniosło 
olbrzymie przemiany w go
spodarce i strukturze spo
łecznej kraju, przygotowało 
pozycje wyjściowe do walki o 
realizację Planu Sześcioletnie
go. Ale mówiąc o wielkich suk 
cesach, z których „mamy pra
wo być dumni jako państwo i 
jako naród, jako klasa robot
nicza i jako partia", tow Bie
rut ostrzegł przed samouspoko 
leniem, przed zapominaniem, 
że „budownictwo gospodarcze, 
budownictwo socjalistyczne w 
naszym kraju odbywa się w 
warunkach ostrej walki klaso
wej. w warunkach wściekłego 
oporu skazanych na zagładę 
klas kapitalistycznych..." 

Wskazania III Plenum zmobi 
lizowały partie i klasę robot
niczą do wielkiego dzieła bu
downictwa socjalistycznego i 
do walki z trudnościami, któ
re mu towarzyszą. Wciąż pa
miętać winniśmy słowa tow. 
Bieruta wypowiedziane na III 
Plenum:

„Wtedy, kiedy nasi to
warzysze... nie wytężają 
wszystkich sił dla zwal
czania wroga klasowego, 
wtedy, kiedy zatracają 
czujność w stosunku do 
jego agentów, wtedy zaw
sze ponosimy porażki, wte 
dy zawsze zahamowuje 
sie tempo naszego rozwo
ju, a gospodarka narodo
wa ponosi wielkie szko
dy".

Komitet Centralny uczy nas, 
że mobilizacja sił dla sprawy 
naszego budownictwa socjali
stycznego, że przełamywanie 
trudności w naszym marszu

ków do partii, ściśle na zasa
dzie wymogów statutowych, 
aby zapewnić właściwe kształ
towanie składu socjalnego par 
tii, umocnić jej trzon robotni
czy. zapewnić dopływ do sze
regów partii istotnie przodują 
cych ludzi klasy robotniczej 
i mas pracujących.

Ogromne znaczenie dla oży
wienia pracy partyjnej miało 
umocnienie zasad demokracji 
wewnątrzpartyjnej, wdroże
nie wszystkich organizacji par 
tyjnych do codziennego stoso
wania w praktycznej działalno 
ści niezawodnej bolszewickiej 
metody krytyki i samokrytyki 
oraz kontroli wykonania u- 
chwał i dyrektyw partii.

Wciąż jest aktualne posta
wione przez III Plenum przed 
partią zagadnienie walki o no 
we kadry, o oczyszczenie na
szych szeregów i naszego apa
ratu od wrogich j obcych jed
nostek, które zdołały na sku
tek polityki gomułkowszczyzny 
i braku czujności przedostać się 
do różnych ogniw władzy lu
dowej i prowadzić w nich 
szkodliwą robotę.

Wykonanie uchwał III Ple
num miało szczególnie donios
łe znaczenie dla podniesienia 
na wyższy poziom pracy par
tyjnej na wsi. Oczyszczanie 
wiejskich organizacji partyj
nych od zamaskowanych wro
gów. od elementów kułacko- 
spekulanckich i karierowiczów 
skich przyczyniło się do ubojo 
wienia gromadzkich f gmin
nych organizacji partyjnych, 
do uaktywnienia w walce z 
wrogiem klasowym, w organi
zowaniu spółdzielni produkcyj 
nych, w usprawnianiu pracy 
terenowych ogniw aparatu pań 
stwowego i spółdzielczego. Pro 
ces oczyszczania i ubojowienia 
Wiejskich organizacji partyj
nych trwa nadal j pogłębia 
się, szczególnie w toku obec
nej kampanii wokół wykona
nia przez wieś obowiązków 
względem Państwa Ludowego.

III Plenum miało decydują
ce znaczenie dla uzbrojenia : 
partii w momencie, kiedy przy 
gotowałą się do realizacji wiel i 
kiego Planu Sześcioletniego — i

? o czystość szeregów partyj- 
> nych, zmobilizowało cąłą par- 
i tię do walki przeciwko libe- 
i ralnemu. zgniłemu, pojednaw 
i czemu stosunkowi wobec opor
■ tunizmu, nacjonalizmu i socjal 

demokratyzmu, na których
■ gruncie żeruje wróg klasowy 

i narodowy.
„Nie wolno nam ani na 

chwilę spuszczać z oczu wro 
ga klasowego i jego chyt
rych, podstępnych posunięć, 
— wzywał partię tow. Bierut 
w referacie na III Plenum. 
— Być czujnym! — oto na
kaz, kóry powinien towarzy 
szyć nieustannie każdemu z 
nas zarówno w każdym mo 
mencie pracy partyjnej, za
wodowej i społecznej, jak i 
na każdym kroku zespołowe 
go czy osobistego życia. Do
póki wróg klasowy istnieje 

i działa — trzeba być czuj
nym. Eyć czujnym — to zha 
czy przyśpieszać zagładę im
perialistów, to znaczy umac
niać zręby budownictwa 
ustroju, socjalistycznego’’.

Ale równocześnie tow. Bierut 
wskazał, że nakaz czujności 
pozostanie pustym dźwiękiem, 
jeśli nie będzie mu towarzy
szyła głęboka i wszechstronna 
praca nad podniesieniem na 
wyższy poziom całokształtu 
pracy partyjnej. Plenum zale
ciło konkretne posunięcia orga 
nizacyjne, aby ten cel osiąg
nąć.

III Plenum wzmogło w par
tii wiarę we własne siły, w 
słuszność naszej polityki. Akcja 
sprawozdawcza z III Plenum 
stała się dla całej partii wiel
kim i głębokim przeżyciem i 
przyczyniła się do poważnego 
ideowo-politycznego ożywienia 
i zaktywizowania wszystkich 
organizacji partyjnych. W 
myśl uchwał Komitetu Cen
tralnego przeprowadzono w 
całej partii ponowne wybory 
władz partyjnych oraz spraw
dzono skład osobowy -wszyst
kich organizacji przy czym u- 
sunięto Z partii niemało ob
cych i wrogich elementów, 
które wślizgnęły się do szere
gów partii na skutek braku 

' czujhóśbf. Wprowadzono kontro 
lę przyjmowania nowych człon

Był to mianowicie fakt, że 
dzięki Spychalskiemu udałc 
się sanacyjnym agentom z gru 
py Lechowicza i Jaroszewicza 
przeniknąć najpierw do sztabu 
GL, a po wyzwoleniu do waż
nych komórek naszego apara
tu państwowego, w tej liczbie 
dc Ludowego Wojska Polskie
go.

Dziś, w świetle doświadczeń 
ubiegłych dwóch lat, wiemy 
już znaczr więcej o nikczem 
nei roli gomułkowszczyzny, 
która nie tylko świadomie do 
puszczała do zaśmiecenia apa
ratu państwowego wrogimi 
agenturami, lecz rama w tej 
czy innej formie wiązała lię 
z tymi agenturami. Proces 
szpiegowsko - dywersyjnej 
szajki Tatara - Kirchmayera 
wykazał, że imperialistyczne 
wywiady stawiały w swej 
zbrodniczej „strategii" na go- 
mułkowszczyznę i prawicę 
PPS, jako na instrument oba 
lenia władzy ludowo - demo
kratyczne; w Polsce. Proces 
ten obnażył wroga, kontrre
wolucyjną istotę, gomułkow
szczyzny jako kliki burżuazyj 
nych nacjonalistów, dążących 
faktycznie do zwyrodnienia 
władzy ludowej, torujących 
drogę restauracji kapitalizmu 
w Polsce i unicestwienia za
równo niepodległości Polski, 
jak i wszystkich zdobyczy lu
du pracującego.

Gomulkowszczyzna masko
wała się do czasu frazesami o 
rzekomych „rozbieżnościach 
taktycznych", nie mając odwa 
gi wystąpić z otwartą przyłbi 
cą, z jawnym programem od
restaurowania kanitalizmu w 
Polsce Ludowej, a gdy na hi
storycznym Plenum sierpnio
wym w 1948 r. została zdemas 
kowana i politycznie rozgro
miona jako polska odmiana tl 
toizmu, gomulkowszczyzna wzo 
rem trockistów j zlnowjewow 
ców próbowała uratować swe 
pozycje obłudą i dwulicowo
ścią, udawaną skruchą i fał
szywą samokrytyka, chowając 
równocześnie w zanadrzu nóż 
przeciwko partii i zatajając 
przed nią prawdę o wrogich 
agenturach, usadowionych 
przez odchyleńców w aparacie 
państwowym i wojsku.

Gdy się dziś czyta „samokry- 
tyczne" wystąpienia Gomułki 
1 Spychalskiego sp.rzed trzech 
1 dwóch lat, ich kłamliwe zakli 
nanie się I zapewnienia o 
„szczerości" j „prawdomówno 
ścr ■ gdy się tę obsłudę zesta
wia z cuchnącym bagnem ujaw 
nionym na procesie Tatara - 
Kirchmayera. — odczuwamy 
jedynie wstręt i odrazę. Na III 
Plenum Spychalski usiłował 
gęsto tłumaczyć się z tego, że 
długo osłaniał szajkę dwójka- 
rzy Lechowicza, że zatajał 
przed partią prawdę, kajał się 
i bił w piersi, zapewniał, że 
tym razem mówi już całą praw 
dę. A w rzeczywistości w dal
szym ciągu oszukiwał part.ię 
próbując — z typową dla poli 
tycznych bankrutów despera
cją — uratować co się tylko 
da ze swych powiązań.

Zeznając na procesie Tata
ra jako świadek Spychalski 
zmuszony był przyznać, że 
oszukiwał partię i działał 
wbrew jej wyraźnym dyrekty 
wom, plasując spiskowców i 
szpiegów, na wysokie stanowis 
ko oraz nadając im podstęp
nie odznaczenia państwowe i 
godności, jakkolwiek znał 
ich dwójkarską przeszłość. Pro 
ces Tatara wykazał, że gomuł- 
kowszczyzna nie tylko stworzy 
ła jak najkorzystniejsze warun 
kj dla penetracji k'rchmay- 
erów, mossorów, hermanów, 
lecz że jej przedstawiciel Spy 
chalski pomagał im bezpośred 
n!o 1 świadomie, że był z nimi 
związany.

Przebieg wydarzeń wykazał 
niezbicie, że burżuazyjny na
cjonalizm gomułkowszczyzny 
prowadził do rozbrojenia par
tii wobec knowań agentur obo 
zu imperializmu i wojny. Na
cjonalizm bez względu na mas 
kę, jaką się osłania, jest bro
nią wszystkich odłamów burżu 
azji w walce przeciw klasie 
robotniczej, przeciw władzy lu 
dowej, przeciw narodowi pol
skiemu.

III Plenum Komitetu Cen
tralnego naszej partii dlatego 
właśnie miało tak przełomowe 
znaczenie, że podniosło w par
tii i w klasie robotniczej zro
zumienie istoty rewolucyjnej 
czujności. Plenum wykazało, 
że czujność rewolucyjna — to 
walka o czystość ideologiczną 
XIn.ii partii, a zarazem walka

PARYŻ PAP. Prasa francu
ska wszystkich kierunków 
stwierdza, że sytuacja ekono
miczna 1 finansowa Francji 
jest niezwykle- ciężka. W kra
ju szaleje inflacja. Bilans płat 
niczy Francji pogarsza się z 
tygodnia na tydzień. Zbroje
nia. narzucone przez USA, do 
prowadzają kraj do ruiny. Do 
Paryża przybywają obecnie 
szef połączonych sztabów ge
neralnych USA Bradley. mi
nister obrony USA Lovett, o 
soblsty doradca Trumana - 
Harriman oraz znaczna grupa 
kongresmanów. Politycy ame
rykańscy wywierają na rząd 
francuski nacisk w kierunku 
dalszego wzmożenia zbrojeń 
kosztem dalszego obniżenia 
stopy życiowej ogółu ludności, 
a zwłaszcza mas pracujących.



BEZ ogródek

Przestańcie 
„kręcić" I

Czesław Szamotuł©, kie
rownik radiowęzła w Szczecin 
ku przysłał do redakcji wy- 
jaśnienie w związku z felie.o- 
nwn pt. „Wystarczy w dzień".

W wyjaśnieniu tym próbułe 
najpierw obrócić „kota ogo 
nem" pisząc, że radiowęzeł w 
Szczecinku nadaje program 
Warszawy I, wg programu 
ogłoszonego W tygodniku „RA 
d o i Świat". Warszawa I w 
dniu tym nie nadawała muzy 
ki taneczne.', zaś mechaniko
wi w radio w ogóle nie wol
no jest „kręcić gałką apara
tu".

Świetnie s'ę składa, że nam 
to ob. Szamotuło komunikuje, 
bo teraz mamy Okazję zapy 
lać dyrekcję Rad ofonizacji 
Kraju w Gda/wku. jakie kon
sekwencje wyciągnięto w sto
sunku do tych mechaników, 
którzy „kręcą". Bo powodem 
tego, że jednak „kręcą" jest 
fakt, że przez głośniki uliczne 
słyszano muzykę taneczną mi 
mo, że nie było jej w progra
mie wydrukowanvm w tygod
niku „Radio Swia". Takie 
„kręcenie gałką" zdarza «>ę 
zresztą n e tylko w Szczecin
ku. ale również w Słupsku 1 
Koszalinie i to dość częrto.

Ob. Szamotuło przyznaje W 
końcu, że istotn'e mechanik 
„zapomniał" o godzinach ci
szy nocnej i wyłączył głośnik 
dopiero o godzinie 23 10. Nie 
dowiadujemy się jednak z o- 
wego „wyjaśnienia", czy me. 
chnik został pouczony o obo
wiązku sumiennego Wykony
wania pracy.

Czas przestać „kręcić" - 1 
to nie tylko gałką.

W wyjaśnieniach przwyla- 
pych do redakcji także...

O skupie i kontraktacji w gminie Łubowo

OBWIESZCZENIE

Robotnicy zakładów pracy 
miasta Połczyn - Zdrój prze’ 
wykonanie wszystkich zobo-

Z inicjatywy podstawowej 
organizacji partyjne, przy OZ 
PGR w Szczecinku zorganizo
wana zos ała wystawa narzę
dzi 1 maszyn rolniczych, które 
PGR-y otrzymały ze Związku 
Radzieckiego.

wej dosięgła zwyrodniałeś. 
Sąd skazał go na karę trzech 
lat v ięzlenia oraz na utratę 
praw obywatelskich i honoro 
wych.

Antoni Wesołowski

W sierpniu i wrześniu skup 
zboża przebiegał żywiołowo 
Nie opracowano w tym okre
sie planów dziennych ani dla 
gminy, ani też dla poszczegól
nych gromad. Dopiero w paź
dzierniku sporządzony został 
dzienny plan 1 terminarz do
staw zboża, ale opracowano 
go znów mechanicznie. Po- 
prostu miesięczne plany po
dzielono przez ilość dni w mic 
siącu i uzyskane cyfry wpi
sano jako plany dzienne. Uwi 
docznił się tutaj brak ścisłego 
powiązania i skoordynowania 
planów omłotów z planami 
sprzedaży zboża oraz brak 
wnikliwej analizy wpływów. 
Gdyby kontrolowano i anali
zowano wpływy dzienne, z 
łatwością możnaby stwierdzić, 
że w październiku chłopi gro
mady Okolę na miesięczny 
plan ponad 18 ton. przywieźli 
1.5 tony, chłopi gromady Je
ziorna na plan 3.5 tony przy
wieźli 300 kg itd. i wówczas 
możnaby również poczynić od
powiednie kroki, zmierzające 
do usprawnienia skupu. Nic 
też dziwnego, że w tych wa
runkach gmina Łubowo zaled
wie kilka razy wykonała dzień 
ny plan skupu zboża i ani razu 
nie wykonała w całcści planu 
miesięcznego. Plan sierpniowy 
zrealizowano w 91,3 proc., 
wrześniowy w 93.7 proc., a 
październikowy zaledwie w 33 
procentach.

Znaczne zwiększenie dostaw 
zboża nastąpiło dopiero w o- 
statnich dniach października i 
pierwszych dniach listopada, 
kiedy to Prezydium GRN i Ko 
mitet Gminny naszej Partii 
rozpoczęły uporczywą walkę o 
wykonywanie planów dzien
nych. Poważnym jednak błę
dem i niedociągnięciem dele
gata gminnego CUS jest to, 
że do dnia 6 listopada nie spo 
rządził jeszcze planu dzien
nych dostaw z rozbiciem na 
poszczególne gromady, co w 
znacznym stopniu ułatwiłoby 
orientację. O tym zaś, że de
legat CUS nie brał aktywnego 
udziału w walce o realizację 
planów gospodarczych, świad
czy fakt,że nie jest on w ogóle 
zorientowany o wysokości 
dziennych wpływów zboża w 
listopadzie i podaje cyfry cał
kowicie niezgodne z prawdą.

Roczny plan skupu ziemnia
ków gmina Łubowo wykonała 
w 160,8 proc. Sukces ten uzy
skano w dużej mierze dlate
go, że większość ziemniaków 
była kontraktowana i chłopi

Kino . POLONIA" — ..Ucieczka z 
niewoli" -- film prod. biUgarakuT. 
Pocz snan ów o godzinie 13 1 CO 
v; niedzielę 1 święta o godz. 18, 
18 i 20-tcJ.
Dytiirule apteka społeczna 
nr. 20 — Al Wojska Polskiego.
MUZEUM — pl. Zwycięstwa — 
otwarte od 12 do 17.

dostarczali je w przewidzia
nych umowami terminach, jed 
nocześnie znaczne ilości sprze
dawali poza planem oraz dla 
tego, że przestrzegano wykony 
wania planów dziennych.

Podobnie jak w początko
wym okresie żywiołowo prze
biegał planowy skup zboża, 
tak i skup żywca do chwili o- 
becnej przeprowadzany jest w 
sposób chaotyczny i bezp'a no
wy. Tym też tłumaczy się. że 
plany miesięczne skupu nie są 
z reguły wykonywane. Pra
ca aparatu skupu gminnej 
spółdzielni opiera się głównie 
na miesięcznych planach sku
pu nadsyłanych przez delega
turę Centrali Mięsnej. Nie roz 
pracowuje się natomiast oddol 
nie miesięcznego planu skupu 
trzody chlewnej z rozbiciem 
na poszczególne gromady i ter 
miny spędów i nie uzyskuje 
się zatwierdzenia tego planu 
przez Prezydium GRN. Brok 
właściwego planowania unie
możliwia należytą kontrolę i 
analizę wykonywanych pla
nów. Nie wiedząc już kto ma 
w określonym terminie sprze
dać żywiec, nie można rzecz 
jasna kontrolować, czy rzeczy 
wiście go dostarczył.

Na I kw. 1952 r. zakontrakto 
wano w gminie Łubowo zaled 
wie 25 proc, planowanej ilo
ści trzody chlewnej. I znowu 
trzeba stwierdzić, że Prezy
dium GRN, zarzad GS-u i CUS 
beztrosko i mechanicznie po
deszły do opracowania planów 
miesięcznych. Np. gromada Ko 
morze ma do zakontraktowa
nia na styczeń 6 sztuk trzody 
chlewnej, na luty — 6 sztuk i 
na marzec — 7 sztuk, groma
da Hakowo w tych samych 
okresach 15, 16 i 17 sztuk, a 
gromada Nobliny — 12, 13 i 15 
sztuk. Nie wzięto natomiast 
pod uwagę stanu pogłowia, 
ani realnych możliwości gro
mady. I dlatego są trudności. 
Gromada Ostrorów, która bar 
dzo dobrze wywiązała się ze 
wszystkich innych zobowiązań, 
nie zakontraktowała dotych
czas ani jednej sztuki trzody 
chlewnej. Z drugiej strony Pre 
zydium GRN za mało intere
sując się kontraktacją, nie za
żądało od GS-u opracowania 
okresowych tygodniowych pla 
nów kontraktacji i nie anali
zuje systematycznie na posie
dzeniach Prezydium uzyski
wanych wyników. Interesując 
się bardziej zagadnieniem kon 
traktacji Presydium mogłoby 
pobudzić aparat kontraktacji

...W Gospodzie PSS „Pio
nier" przy ul. I Maja w Kosza 
linie sprzeda,e się konsumen
tom w porze obiadowej więk
sze ilości napojów wyskoko
wych, w wyniku czego punkt 
masowego żywienia wyglądem 
swoim przypomina raczej 
obskurną knajpę? I poco wystę 
puje tam „artysta", śpiewają
cy przepitym gło em oklepane 
i przestarzałe szlagiery?

» ¥ •

...w sklepie MHD w Słupsku 
przy ul. Szerpinki artykuły spo 
żywcze, jak mąka, cukier, sól 
stoją na Środku sklepu niczym 
nie zabezpieczone i w brud
nych workach?

» ¥ ♦
...w Internacie Pomorskich 

Zakładów Przemysłu Drzewnie 
go w Koszalinie, mimo nowo
czesnych urządzeń brak jest 
cieplej wody?

Zwiedzający wystawę zapoz 
nali się z jedno 1 trzy rzędo
wymi kombajnami buraczany 
ml, nowoczesnymi kopaczka
mi ziemniaczanymi i innymi 
maszynami. Szczególnym zain 
teresowaniem zwiedzających 
chłopów cieszył się kombajn 
żniwny, który automatycznie 
rżnie, młóci, czyści, suszy i 
workuje zboże, jak również 
wiąże w snopki słomę. Trak
tor gąsienicowy, posiadający 
dwa motory, — to jeden z naj 
nowocześniejszych typów tego 
rodzaju maszyn rolniczych.

Wystawa wzbudziła wśród 
chłopów ' .olników rolnych 
oraz miejscowego społeczeń 
stwa wielkie zainteresowanie. 
Ciekawych wyjaśnień o wydaj 
ności tych maszyn, o uspraw
nieniu pracy przez ich zasto
sowanie udzielali mechanicy, 
którzy tymi maszynami już 
pracowali.

Wystawę zwiedziło około 
5.000 Osób.

Zygmunt Ożarowski

Wystawa
„Piadreje Pomorza*' 

w Polczyn e
W Połczynie Zdroju otwar

to ciekawą wystawę pod tytu
łem „Pradzieje Pomorza".

Wystawa ta obrazuje dzieje 
Pomorza, podkreśla jego od
wieczną więź z narodem pol
skim. Ciekawe plansze geogra 
ficzne z fotosami, barwne ma 
py ł gablo ki z oryginalnymi 
zabytkowymi eksponatami 
składają się na całość wysta 
wv, której organizatorem jest 
muzeum archeologiczne w Po
znaniu.

Do dnia 15 bm. wystawę 
zwiedziło około 3.000 osób.

Janina Pawlik

GMINA Łubowo w pow. 
szczecineckim wykonała 
roczny plan skupu zboża w 

około 80 proc., czyli mniej- 
więcej w. takim stosunku, w 
jakim wykonał go do tego 
czasu cały powiat. Całkowi
cie wywiązały się z obowiąz
ku sprzedaży zboża gromady 
Uniemino i Ostrorów, zakoń
czą niebawem skup gromady 
Jeziorna, Pile, Czochryń i No
bliny. Wynik ten uzyskany zo 
stał dzięki zwiększonym do
stawom zboża w ostatnich 
dniach października i pierw
szych dniach listopada. Na 
zwiększenie zaś dostaw w du
żym stopniu wpłynęło wzmo
żenie pracy masowo - politycz 
nej wśród małorolnych 1 śred 
niorolnych chłopów oraz sy
stematyczna analiza, kontrola 
i przestrzeganie wykonywania 
dziennych planów skupu.

Gmina Łubowo mogłaby 
już wykonać roczny plan sku
pu zboża, gdyby od samego po 
czątku akcji doceniono znacze
nie pracy politycznej dla zmo 
bilizowania mas chłopskich do 
przedterminowego wywiązania 
się ze swych obowiązków, gdy 
by należycie stosowano syste
matyczną kontrolę wykonania 
planu omłotów i skupu i do
pilnowano wykonywania pla
nów dziennych. Dzięki właś
nie tym czynnikcąn sąsiednia 
gmina Krągi wykonała dotych 
czas roczny plan w ponad 90 
procentach.

PREZYDIUM MIEJSKIEJ RWY NARODOWEJ 
w Supsk.i decyzją i dnia 4.X.1351 r. Nr. SA. 
VI.AP./7-9'51, ustaliło tożsamość osoby STRUSI A 

Piotra Ludwika syna Marii Stresl urodzonego 
12 czerwca 1903 r, w Siedlcach, zamieszkałe
go obecnie w Słupsku, ul. 3-go Maja Nr. 33 ’u. 
3, a używającego dotychczas nieprawnie naz
wiska BŁASZCZYK.

GS-u i zarząd gminy ZSCh do 
uaktywnienia kierowników 
grup producentów, którzy cał
kowicie zaniedbali się w pra
cy i nie wykonują swoich obo 

■ wiązków, mogłoby zmobilizo
wać aktyw społeczny gminy do 
przeprowadzenia w gromadach 
odpowiedniej pracy uświada
miającej.

Do całkowitej realizacji pla 
nowego skupu zboża, wykona
nia planu skupu żywca na IV 
kwartał w 100 proc, i zakon
traktowania na I kwartał piano 
wanel ilości trzody chlewnej 
— pozostało nie wiele czasu. 
Dlatego też wszystkie organi
zacje partyjne i masowe orga 
nizacie społeczne działające na 
terenie wsi muszą wzmóc pra
cę uświadamiająco - politycz
ną, dotrzeć do każdego chłopa 
i przekonać go o konieczności 
terminowej realizacji wszyst
kich zobowiązań. W stosunku 
do chłopów świadomie i ce’o- 
wo zwlekających z wykona
niem planów skupu, należy w 
większym. niż dotychczas 
stopniu zastosować kary admi
nistracyjne.

Zagadnieniem realizacji pla
nów gospodarczych musi w 
pełni żyć Prezydium GRN. Sy
stematyczna, stała i wnikliwa 
kontrola wykonywania dzien
nych planów skupu, przestrze 
ganię wykonywania planów 
dziennych pozwolą na nadrobię 
nie zaległości z października i 
przyczynią się do 100 procen
towego wykonania planów 
skupu 1 kontraktacji w gminie 
Łubowo.

(R)

Wyniki byłyby lepsze,
gdyby przestrzegano wykonywania planów dziennych

Wystawa nr szyn radzieckich
OZ PGR Szczecinek

Nowa Rada Ouęgowa 
Spółdzielni 
Spożywców

W sali Prezydium WRN w 
Koszalinie w dniu 12 bm. obra 
dowal Zjazd Delegatów Spół
dzielni Spożywców woje
wództwa kosza’ńskiego.

Po referatach wygłoszonych 
przez dr. Strzelecką z Central
nego Zarządu Spółdzielni Spo 
żywców w Warszawie i d^rek 
tora kręgu Wojewódzkiego. 
Krzyżanowskiego, wywipza'a 
się ożywiona dysku ja. podczas 
której przeprowadzono anali
zę dotychczasowej pracy Za
rządu. Omówiono również plan 
i wytyczne pracy na najbliż
szy okres.

W dyskusji glos zabierali 
inż. Józef L.ebredi i Józef Dzie 
mian z Koszalina. Miller z Ko 
łobrzega oraz Sołłohub z Wał
cza.

Po zakończeniu dyskusji do
konano wyboru nowej Pady 
Okręąowei Spółdzielni Spo
żywców, w której skład we
szli: inż. Józef Lebredi — pre
zes, a jako członkowie: Maria 
Gawlik, Ireneusz Snłłohub, 
Zofia Wójcik, Aleksander Ba
giński, Jerzy Suiadyński, Aną 
staży Maliszewski. Tadeusz 
Zasempa, Antoni Szymań-ki. 
Bogdan Sarzeckl, Robert Gor 
czyca, Leon Patel i inni.

J. D.

Zebranie informacyjne PCK po
świecone szkoleniu sanitarnemu 
II stopnia odbyło : I? w S ozectnlcu 
przed kilku dniami.

Na zebraniu tym pielęgniarki 
PCK podjęły Sie przeprowadzenia 
szkolenia w znkladach procy w 
Szczecinku.

» * »
świetlice dla członków Zwląaku 

Bojowników o Wolność I Demokra 
<■» otwarto niedawno *• Połczynie 
Zdroju.

Kino „POLONIA" — ul. Grun
waldzka — „śmiali ludzie" — film 
produkcji rad-feckl<’f Porrz. sean
sów o godr. 18 i 20 W niedziele 
i święta o godz. 16 13. I 20-tcJ.
Kino ..MŁODA GWARDIA" — RO 
KORBOWO r- ..Tajna misja" —> 
film prod. radź. Pucz, seansów 

godz zo tri W rtedziele i łwlę-
ta o godz. 17 1 2o-tęj.

■ lUZEUM ul Armii Czerwone! 54- 
wystawa pt. „Ilustracja .radziec
ka" i zbiory stale. — Muzeum 
otwarte we wtorki, czwartki i 
piątki od 12-teJ do 17-tej. W nic 
dziele l święta od 12-teJ do 19-teJ.
Dyżuruje APTEKA SPOŁECZNA 
przy ul. Zwycięstwa.

* * *
Konferencja poświęcona orga- 

uizacjl wojewódzkiej wystawy drób 
'•ego przemysłu i rzemiosła odbę
dzie się dziś w pokoju H47 Woje
wódzkiej Rady Na.odowcj o godz. 
9.

* * •
Wystawa gazetek ściennych mlo 

dzieży szkół zawodowych, zorgani
zowana w szkole metalowo - bu
dowlanej przy ulicy Zymlcrsk'ego. 
czynna będzie do dnia 26 bm.

Towarzyslwo Wiedzy Powszech
nej przeniosło swoją .-.ledzlbę do no 
wego lokalu przy ulicy Matejki 2.

» * »
Ponad 50 tysięcy widzów obej

rzało radzieckie filmy festiwalowe, 
wyświetlane w dniach, od 14 paź
dziernika do 15 listopada w kinie 
„Polonia".

* ¥ *
Zespól świetlicowy pocztowców 

ze Słupska wystąpił w świetlicy 
pocztowej w Koszalinie. Pocztow
cy koszalińscy -oladą do Siup, ka 
w następną nledz elę ze sztuką 
pt. „Wczoraj 1 przedwczoraj".

• • •
Kolejowy bilet miesięczny nr. 

OOOoOl d;> zaświadczenia lir. 162 
.Ust do odebrania w Redakcji, ln- 
let t»n został znaleziony w poclą 
gu Słupsk — Stargard dnia 4 bni. 
w rtodzinaoh rannych.

Robotnicy i młodzież Połczyna 
tu czynie Październikowym 

zaoszczędzili 61 lysięcy złotych
wiązań podjętych na cześć 34 
roezn'cy Rewelacji Październi
kowej. zaoszczędzili dla Pań
stwa 61.027 zł.

XI związku z tym w Pań
stwowym Browarze Połczyn - 
Zdrój odbyła sę przed kilku 
dniami uroczystość dekoracji 
Srebrnym Krzyżem Zasługi 
przodownika pracy zawodo
wej, aktywisty poetycznego 1 
społecznego tow. Jana Zienkie 
wlezą.

Odznaczenia dokona! w imię 
niu Prezydenta RP — sekre
tarz Prezydium WRN.

Sabotował plany skupu ziemniaków—chlopów kazał bić widłami

Były prezes GS-u
— oszust i wróg pracującego chłopstwa
—Jan Girewicz z Tuchomia skazany na 3 lata więzienia

Sąd Powiatowy w Bytowie 
na sesji wyjazdowej w Tucho 
miu rozpatrywał sprawę Jana 
Girewicza, byłego prezesa 
Gminnej Spółdzielni „Samopo 
moc Chłopska" w Tuchomiu, 
który wykorzystując zaufan’e 
i dostęp do mienia Spółdzielni 
z tytułu swego stanowiska, 
próbował bogacić się drogą 
kradzieży i nadużyć, drogą 
perfidnego O.-zukiwan a chło. 
pów i władzy ludowej.

V7 dn'u 21 ub. miesiąca Gi
rewicz wykorzystując chwilo
wą nieobecność magazyniera 
GS wypisał ob. Stefanowi Jo
dzie z tejże gminy kwit za ja 
koby odstawione 1300 kg ziem 
niaków, zaś pieniądze pobra
ne zr nie poleci' wypłacić so
bie. Kwit pozostawił nato- 
mias'1 Jodzie, ab’- mógł się wy 
kazać, iż odstawił ziemniaki 
nałożone mu w planowym sku 
pie.

W czasse gdy Joda pobierał 
pieniądze w kasie za rzekomo 
odstawione ziemniaki, maga- 
zyn:er Franciszek Czaja zau
ważył oszustt.o i zapytał zdzi 
wiony: „Jak to. Joda, bierze- 
cie pieniądze za ziemniaki, a 
przecież nie odstawiliście ich". 
Perfidne wykręty Jody nie 
zmyliły Cza.ii, który udał się 
tego dnia do domu Jody i w 
rozmowie z jego żoną ustalił, 
że ten nie odstawił jednak kar 
tofli

Girewicz widząc, że Czaja 
zamierza z jego szachraj- 
stwa „zre . ć użytek", zawołał 
go do siebie i Wręczył pienią
dze pobrane od Jody, by żaku 
pił za nie wspomnianą ilość 
ziemniaków od chłopów, któ
rzy przywiozą je ponad plan, 
oświadczając przy tym, że 
„Jodzie trzeba pomóc, bo mu 
się nie urodziły kartofle". Jed 
nak Czaja po otrzymaniu pie 
niędzy złożył je na posterunku 
M.O.

W ten sposób Girewicz 
chcial nie tylko popełnić zwy 
kle oszustwo finansowe, ale 
i sabotować plan skupu ziem
niaków, aby zmniejszyć efek
tywną ilość zakupionych ziem 
niaków. Świadczą o tym 
zresztą również fakty, które 
miały następnie miejsce w Tu 
chomiu

W dniu 23. ub. m. na punkt 
skupu w Tuchomiu przyjecha
ło kilka furmanek z ziemnia
kami. Jednakże chłopi nie 
chcieli wyczekiwać godzina
mi na „pana prezesa", hula
jącego w gospodzie. W Wyni
ku interwencji chłopów w MO 
Girewicz zjawił się, oczywiś
cie niezadowolony, że muslał 
przerwać „zabawę", polecając 
przyjąć ziemniaki. Kiedy na
stał już zmrok Bronisławowi 
Lipińskiemu z Trzebiatkowa 
(8 km od punktu skupu) ka
zał pojechać do domu i na
stępnego dnia przywieźć spo- 
wrotem ziemniaki, twierdząc, 
że nie może po ciemku przy
jąć ziemniaków, ponieważ nie 
dostrzega ich jakości.

Ob. Lipiński ze względu 
na długie wyczekiwanie i dale 
ką drogę . powiOtną oraz na 
cza3 który musiaiby powtórn'e 
zmarnować, prosił Girewicza, 
by jednak przyjął ziemniaki. 
Wtedy Girewicz obrzucił Li
pińskiego wulgarnymi wy
zwiskami i obelgami a nawet 
uderzył go, oświadczając, „że 
jeśli zaraz nie pojedzie, to mo 
że jeszcze lepiej dostać".

Lipiński zameldował natych 
miast o zajściu do MO i pełno 
moc- ika powiatowego. Po Ich 
interwencji ziemniaki osta
tecznie zostały przyjęte.

W czasie przewodu sądowe
go świadkowie pracownicy GS 
i chłopi oskarżali Girewicza 
o brutalność, szarpanie i pró
by bicia chłopów. Okazało się 
również, że Girewicz wydał 
pracownikom GS polecane, 
„by nie przejmowali się chło
pami", mówiąc przy tym, że 
skoro oni dopominają się o 
swoje prawa, to „walcie łeb 
nie łeb widiami".

Toteż około 600 chłopów z 
okolicznych wsi. którzy przy
słuchiwali się rozprawie, wy 
raziło swe adowolenie, że 
sprawiedliwość władzy luio-

„Glos Koszaliński" wydajc RSW 
„Prasą". Redaguje Kolegium Re
dakcyjne. Redakcja 1 Administra
cja Szczecin, Al Wojską Polskie
go 29, tel. 58-27. Oddział Redak
cji w Koszalinie, ul. Żymierskiego 
18, telefon 567.



DYNAMO(Tbilisi)-GWARDIA(Kraków)3:0

zawodniczki przebiegły 100_m 
poniżej 13,5 sek., 28 uzyskało 
na 800 m czas lepszy niż 2:50 
min., a w skoku wzwyż 25 za 
wodniczek uzyskało 140 cm.

Wśród juniorów, którzy po
bili w tym roku 104 rekordy 
krajowe na wyróżnienie za
sługują wyniki: Lansky‘ego w 
skoku wzwyż — 197 cm i
Kreicara w skoku o tyczce — 
3,83.

ŁĄCZNOŚĆ 2LE POJĘTA

Jak wyglądała praca takich 
ekip? Sportowcy — przeważ
nie siatkarze i piłkarze — wy 
jeżdżali do Sianowa. Mielna i 
innych zespołów, rozgrywali 
z nimi spotkania i... wracali do 
domu, lub — jeśli wyjeżdżali 
do Mielna — szli na plażę...

Praca ekip ograniczyła się 
do kontaktów wyłącznie sporto 
wych. Kluby i koła nie za
troszczyły się o zorganizowa
nie wśród sportowców wiej
skich kółek szkolenia ideolo
gicznego, nie pomyślały o po-

rozegrano w wadze półcięż
kiej m’ędzy Pierowcm (Rezer
wy Pracy), a dziewiętnastolet
nim bokserem Stapowem 
(Skrzydła Sowietów). Zwycię
żył bardziej rutynowany Pie- 
row.

Spartak Moskwa — 
Partyzant Tirana 2.0

Przebywająca w Albanii ra
dziecka drużyna piłkarska 
Spartak Moskwa rozegrała w 
Tiranie towarzyskie spotkanie 
z albańską drużyną wojskową 
Partyzant. Zwyciężyli piłka
rze radzieccy 2:0.

W Moskwie zakończyły się 
mistrzostwa bokserskie stoli
cy ZSRR, w których startowa
ło około 100 zawodników. Mi

strzostwa w ko 
lejności wag 
zdobyli: Stiepa 
now (Skrzydła 
Sowietów), Tan 
kianow (Skrzy
dła Sowietów), 
Garbuzow (Dy
namo), Wasta- 
now (Skrzydła

Sowietów), Musinow (Nauka), 
Mulin ( Nauka). Isajew (Rczer 
wy Pracy), Tiszin (Skrzydła 
Sowietów), Pierow (Rezerwy 
Pracy), Maczolski (Spartak).

Mistrzostwa, które stały na 
.wysokim ppziomie wykazały 
dobre przygotowanie zawod
ników. W walkach finało
wych najciekawsze' spotkanie

Po kilkuminutowe! rozgrzewce 
I po wylosowaniu boisk przed sę
dzią głównym Czchaturrszwllt sta
nęły drużyfiy w następujących 
składach:

Dynamo: Marganlja, Ełoszwtlt, 
Sza.dzwiładze. Paniukow, Dzapszoa, 
Antadze. Dżedzua, Gagnidze, War- 
dimiadi, Gogobcrldze, Czkuaseli.

Gwardia: jurowlcz. Dudek, Fla
nek, Wapiennik, Szczurek, Ma- 
moń, Kotaba. Gracz, Kohut, Pat- 
kolo. Morda rak i.

Piłkarze radzieccy zademonstro
wali wysoki poziom techniczny, 
szybkość oraz doskonałe zrozumie
nie gry zespołowej. W oparciu o 
świetna kondycję dali oni praw
dziwy pokaz gry. zwyciężając w 
przekonywującym stosunku. Poza 
pierwszym kwadransem i poza 10 
minul-mi po prz.erwie. kiedy 
Gwardia grająca z ambicją 1 po
święceniem prowadziła wyrówna
ną grę — Dynamo miało zdecydo
waną przewagę. W 21 minucie 
padła pierwsza bramka z bliskiej 
odległości. Krótkotrwały zryw po 
utracie bramki przyniósł Gwardii 
jedynie dwa rzuty rożne.

Sportowa łączność miasta ze, wsią
to nie tylko wspólne kopanie piłki

Ja KIPY łączności fabryk ze wsią mają do spełnienia do 
nioslą rolę również w dzie dżinie sportu. Jednakże dotych 

czas praca na tym odcinku jest zaniedbana, a z terenu Kosza 
lina jedynie „Spójnia” wysyłała swoje ekipy do sportow
ców wiejskich. \ ■

Po przerwie prze: kilka minut 
inicjatywę przejęła Gwardia. W 
tym okresie na bramkę Margantji 
strzelili kolejno: Moidarski, Szczu 
rek, Kohut i Gracz.

Strzał Gracza 1 główka Mordar- 
sklego (po centrze Kohuta) były 
wysokiej klasy. Napastnicy Gwar
dii tracili piłki na skutek skłon
ności do nadmiernej kombinacji 
oraz przez energiczne wkraczanfe 
obrońców Dynamo. W 9-teJ minu 
cie po przerwie po rzucie rożnym 
bitym przez Dżodżue pada druga 
bramka. Zdobywa ją Wardlmiadl 
dobijając z najbliższej odległości 
piłkę wypląstkowaną zbyt słabo 
przez Jurewicza. Trzecią bramkę 
zdobył Gogoberidze, który wygraw 
szy pojedynek z obrońcami Gwar
dii strzelił z najbliższej odległoś 
cl nie do obrony.

O przewadze Dynamo świadczy 
również fakt, że zdobyło ono w 
ciągu gry 12 rzutów rożnych, tra
cąc zaledwie 2.

Podkreślić trzeba. że Gwardia 
wytrzymała doskonale spotkanie 
pod względem kondycyjnym, mi
mo ostrego tempa.

narodowe, a w sumie przekroczono 
30 razy wy okość S tys. m. Były 
to Wyniki. Jakich nie osiągnięto 
dotąd w historii polskiego szybow
nictwa.

Wykorzystując doświadczenia ro
ku ubiegłego, Liga Lotnicza na te 
gorocznym ohozi wyczynowym 
stawia do dyspozycji pilotów znacz 
nie liczniejszy sprzęt szybowcowy 
i pomocniczy.

Uczestnicy obozu, wśród których 
jest wielu młodych, utalentowa
nych pilotów, -rzeldą teoretyczny 
i praktyczny kurs lotów ciągnio
nych — hainlnkowych oraz zapo
znają się z taktyką i technika wy 
sokościowych lotów talowych.

dość częste imprezy sportowe, 
biorą czynny udziąl w ?£.$>?-. 
waniu norm na SPO, zakłada
ją nowe koła sportowo. Pracu
ją „pełną parą"'.♦ * »

W TOR-ze nie ma koła spor 
towego, podobnie jak w PZPD 
11, Zakładach Roszarniczych 
i wielu innych zakładach. Cha 
rakterystyczny jest fakt, że 
szczególny brak kół sporto
wych daje się zauważyć w za
kładach pracy branżowo pod
legających tym zrzeszeniom, 
których rady okręgowe pracu
ją jeszcze w Szczecinie, — w 
których nie dokonano jeszcze 
podziału na województwo ko
szalińskie i szczecińskie, a 
więc: „Unii", „Stali" i „Włók
niarzowi".

Sportowcy województwa ko
szalińskiego, podlegający tym 
zrzeszeniom skarżą się często 
na brak opieki ze strony 
swych zrzeszeń. Rady okręgo
we w Szczecinie nie potrafią 
rozwinąć odpowiedniej opieki 
i kontroli nad terenem całego 
Pomorza Zachodniego.

Obecna sytuacja wymaga 
szybkiego rozwiązania. Robot
nicy - sportowcy z „Unii1 i 
..Włókniarza" nie mogą nadal 
pozostawać bez opieki. Rady 
okręgowe tych zrzeszeń mu
szą bliżej zainteresować się po 
trzebami sportu koszalińskie
go. względnie powołać samo
dzielne racjy w Koszalinie. Ko 
Szaliński WKKF winien tak
że zająć się tą sprawą, aby w 
najkrótszym czasie i w naj
bardziej właściwy sposób roz
wiązać ten, niecierpiący zwło
ki, problem.

by stworzyć jakieś kółka’ arty 
styczne i sportowe, które by 
organizowały występy arty
styczne. rozgrywki piłki ręcz
nej, szachów, ping - ponga 
itp. U nas nie ma się tym kto 
zająć — może organizacje miej 
sk»e przyjdą nam z pomocą", >

Takich korespondencji, w 
których wieś prosi, względnie 
domaga się pomocy ze strony 
miasta otrzymujemy wiele. 
Świadczą one o zaufaniu, jakim 
pracujące chłopstwo naszej wsi 
darzy robotników, a tym sa
mym nakłada na nich moral
ny obowiązek udzielenia tej po 
mocy.

Zrzeszenia sportowe poprzez 
swe koła przy zakładach pra
cy winny więc nawiązać z 
LZS-ami ciągłe, nieprzerwane 
kontakty, pomagać im w uzys 
kaniu sprzętu sportowego we 
własnym zakresie, uczyć właś
ciwej organizacji przeprowa
dzania prób na SPO, nie co
fać się nawet przed organiza
cją pokazowych treningów 
wspólnie ze sportowcami wsi.

Jak już wspomnieliśmy .na 
wstępie łączność sportowców 
miasja ze sportowcami wsi nie 
może opierać się wyłącznie na 
kontaktach sportowych. Sport 
wiejski, szczególnie teraz w 
okresie toczącej się akcji je
siennej, w okresie wzmożonej 
walki klasowej na wsi ma czcze 
golnie ważne zadania do speł
nienia. Sportowcy wiejscy nie 
włączyli się dotąd dość aktyw 
nie do tej walki. Sportowe eki 
py łączności winny więc, obok 
organizac i imprez sportowych 
na wsi zająć się również uśw!a 
domleniem młodzieży wą
skiej. ułatwić jej włączenie się 
do aktywnej pracy społecznej 
— być inicjatorami czynnej 
walki sportowców wsi o pełną 
realizację wszystkich zadań, 
które wieś ma do wykonania.Treningi

Zarząd ZKS Spójnia w Kosza’! 
nie zawiadamia wszystkich człon
ków .sekcji piłki nożnej, źe w 
dniu 1 grudnia rozpoczynają się, 
szkolenie teoretyczne f praktycz
ne. Pierwszy wykład teoretycany 
odbędzie tlę 1 grudnia o godz. 
17-tel w sali własne 1 przy Gnieź
nieńskie! 12. Następne wykłady od 
bywać się będą w środy I piątki. 
Szkolenie poprowadzi instruktor 
ChmfelarskL

Obecność wszystkich członków 
sekcji obowiązkowa.• * *

Od 17 bra. ..Ogniwo** SŁUPSK 
wznawia treningi lekkoatletyczne 
'zairawf, zimowa). Treningi odby 
wnć się beda w Hall Sportowej 
i>rzy vl. Ogrodowej 5 we wtorki, 
czwartki 1 soboty od goaz.. 17-tej 
pod kierownictwem mgr. Kwapisie 
wlezą.

W KOSZALtnIE treningi odby
wać się będą w a ’.! glmnafitycznei 
S*kołv Nr. 1 w poniedziałki, środy 
1 piątki od "Odz lÓ-tej. Kierownic 

I iwo spoczywać bodzie również w 
‘ rękach mgr. Kwapislewlcza.

Sportowcy Kołobrzegu 
i Słupska 
w Miesiącu 
Pogłębienia Przyjaźni 
Polsko-Radzieckiej

W ubiegłą niedzielę sportow 
cy Słupska i Kołobrzegu zor
ganizowali szereg imprez spor 
towych dla uczczeniu trwają
cego obecnie Miesiąca Pogłę
bienia Przyjaźni Polsko - Ra
dzieckiej. W Kołobrzegu od
były się trzy imprezy: w sza
chach. tenisie stołowym i pił
ce siatkowej. We wszystkich 
rozgrywkach zwycięstwa od
niosły drużvny miejscowego 
..Ogniwa". I tak: w spotkań.u 
szachistów zawodnicy „Ogni
wa pokonali „Spójnię" w sto
sunku 5:1. w tenisie stołowym 
zwyciężyli ..Budowlanych" 7 n. 
r.aś w siatkówce „Ogniwo" II. 
po dość ciekawej grze zwycię
żyło sportowców w'ejskich z 
Rokossowa w stosunku 2:1.

W Słupsku ..Ogniwo" zorga
nizowało turniej pilk, ręcznej, 
w którym zdecydowany suk
ces odniosła drużyna b’ało- 
gardzkiego „Kolejarza" wygry 
wając wszystkie spotkania. A 
Oto wvniki techniczne:

„Kolejarz" (Bnłogard) — 
„Ogniwo" (Słupsk) 2:1, ..Ko
lejarz" (Bi-ałog >rd) — . Stal" j 
(Słunsk) 2:0, „Kolejarz (Piło- 
gc-ąt — reprezentacja Słup
ska 2:1.

Ponadto, w ramach rozgry
wek o mistrzostwo klasy wo
jewódzkiej odbyło się spotka
nie w tenisie stołowym pomię 
dzy słupskim ..Ogniwem", a 
„Ogniwem" z Połczyna - Zdro 
ju. Seniorzy Słupska zwycię-. 
żyli w stosunku 6:3, zaś junio
rzy wygrali walkowerem z po 
wodu nieprzybycia "przeciwni
ków.

Jeszcze jedno zwycięstwo radzieckich piłkarzy

KRAKÓW. (PAP). Na odświęt
nie przystrojonym stadionie Gwar 
dii. wobec 40 tys. widzów roze
słano międzynarodowy mecz pił
karski pomiędzy wicemistrzem 
ZSRR Dynamo Tbilisi a mistrzem 
ligi Gwardia Kraków.

Mecz zakończył się zdecydowa
nym zwycięstwem drużyny ra
dzieckiej 3:0 (1:0). dla której bram 

zdobyli: Czkuaseli, Wa.u.„. - 
1 Gojoberidze.

Piłkarze radzieccy byli niezwy
kle serdecznie i eorąco powitani 
przez wielotysięczna publiczność. 
Kiedy obie drużyny zjawiły się 
na boisku, przyjęto je frcnetycz- 
nymi brawami.

Witając gości przewodniczący 
Gwardii Koclelkowskl powiedział 
m. In. „Stale I codziennie korzy
stamy z pomocy i przykładów 
Waszego kraju, pierwszego na 
świccie kraju socjalizmu. Po
dobnie Jak caty nasz na
ród uczy sle na wspaniałych wzo
rach narodów radzieckich, tak t 
sportowcy polscy uczą się na 
wspaniałych przykładach sportu 
radzieckiego". Mówca podkreślił, 
że wspaniałe wyniki zrzeszenia 
Dvnamo w spo cte przypominają 
Polakom imię wielkiego założycie
la tego zrzeszenia — Feliksa 
Dzierż- iskiego.

Odpowiadając na powitanie kie
rownik ekipy radzieckiej — Gogll- 
dze oświadczył, że sportowcy ra
dzieccy w pogłębieniu więzów bra 
tersklej przyjaźni ze sportowcami 
polskimi widza poważny czynnik 
wzmocnienia obozu wolnych ludzi, 
walczących o sprawiedliwość 1 po
kój na świecle. Po przemówie
niach zerwały sle długo niemilk
nące oklaski, a wielotysięczna pu
bliczność skandowała chóralnie: 
„Stalin — Pokój — Stalin".

Po wzajemnej wymianie propor
ców n'ędzy kapitanami, a kwia
tów miedzy piłkarzami obu dru
żyn, podbiegła do piłkarzy radziec
kich grupa dz'ecl w strojach kra
kowskich 1 obsypała ich kwiata
mi. 

Zapewnić opiece sportowcem
Unii, Stali i Włókniarza 
w wor. koszalińskim
y 4NIEDBANIE terenu ko-

Szalińskiego w dziedzinie 
wychowania fizycznego i spor
tu przez rady okręgowe zrze
szeń sportowych ze Szczecina 
już oddawna dawało się we 
znaki naszym sportowcom. Nic 
też dziwnego, że powstanie sa
modzielnego województwa ko
szalińskiego brać sportowa 
przyjęła z wielkim zadowole
niem oczekując — zupełnie 
słusznie — szybkiej poprawy 
w zaopatrzeniu w sprzęt spor 
towy, w niezbędne środki ma
terialne itp.

„Gwardia", „Spójnia" i „Ko 
lejarz" a później „Ogniwo" i 
„Budowlani" utworzyły włas 
ne rady okręgowe w naszym 
województwie i od razu przy
stąpiły do pracy. Wymienione 
zrzeszenia organizują obecnie

Przy koszalińskim
WKKF-ie 
powstała sekcja 
strzelectwa 
sportowego

W koszalińskim WKKF odbyło 
się zebranie działaczy sportowych 
na którym powołano Sekcję St-rze 
lectwa Sportowego przy Wojewócli 
kim Komitecie Kultury Fizycznej. 
W zebraniu, oprócz szerokiego akty 
wu sportowego z Koszalina, wziął 
udział delrsat SSS WKKF w Szc.-e 
clnle — ob. Steczkowski, który 
omówił znaczenie strzelectwa spot 
towego w naszym kraju. Mówca 
wska-al na dogodne warunki w 
woj. koszalińskim dla rozwoju t 1 
ważnej gałęzi sportu, a następnie 
podkreślił 1 napiętnował dotych
czasowy brak zalntere-ownnlo 
strzelectwem sportowym ze strony 
koszalińskich zrzeszeń sportowych 
1 komitetów kultury fizyczne’.

Po przemówieniu ob. Steczkow
skiego powołano prezydfum srk- 
cli, w skład którego weszli: ob. 
ob.: Baida, Butr-m. Widów ki. Si 
nofca. Granat. Dolina, Kwanisle- 
wicz 1 Cleślewicz oraz ob. Wielo- 
slk Jako przewodnicząca prezy
dium.

. Nowcwybrany zarząd sekcji 
ÓDracowal plan pracy, w którym 
szczegółową uwaRe zwrócono na or 
ganlzac’e s-kctl strzeleckich w te
renie na zaopatrzenie tych sekclt 
w odoowlednl sprzęt ora.? na orga 
nfzację majowych prób w strzela
niu na SPO i Odznakę Strzelec •« 
(OS). Zebrani omówi'! również 
możliwości założeni i sekcji luc-nt 
czci.

Nowopowstała sekcia ma poważ
ne zadania, tym bardziej, że na 
naszym teren’e strzelectwo było 
b»-dm zaniedbane.

Z-—-aren'a 1 kota znortowe winny 
w’'O <a—yąta-tń do eok>odan'a sek 
cli 'treel-ckicb, di upowszechnie
nia tego sportu wśród najszerszych 
mak ludzi pracy i wś ód młodzie
ży szkolnej miast i wsi.

Mistrzostwa bokserskie
w Moskwie

Z pobytu
koszykarzy polskich w Budapeszcie

POLSKA — WĘGRY

Dnia 2 listopada w Budapeszcie w Narodowej Hali 
Sportowej odbyły się Międzynarodowy Turniej Koszy
kówki między drużynami czterech krajóW: Polską, Ru
munią, Czechosłowacją i Węgrami. Na zdjęciu: Fragment 

turnieju.

Stały rozwój lekkoatletyki
czechosłowackiej

Tegoroczny sezon przyniósł 
lekkoatletom czechosłowackim 
szereg wspaniałych sukcesów, 
świadczących o stałym rozwo
ju tej gałęzi sportu w CSR. 
Wśród 159 rekordów krajo
wych (seniorów i juniorów), 
poprawionych w bieżącym se
zonie, większość ustanowili lek 
koatleci (szczególnie) w kon- 
kuruencjach juniorów).

Na czoło wyników lekkoat
letycznych wysuwają się trzy 
rekordy świata, ustanowione 
przez Zatopka w biegach: na 
20 km, w biegu godzinnym i 
na 15 mil ang. oraz wynik 
Skobli, który wyrównał istnie 
jący już 19 lat rekord CSR 
w pchnięciu kulą — 16,20 m.

O wzroście poziomu i uno
sowieniu lekkoatletyki świad
czą m. in. następujące liczby: 
I tak w bieżącym sezonie 100 
m przebiegło 26 zawodników 
w czasie poniżej 11,1 sek., 200 
in — 18 zaw. poniżej 23 sek.. 
800 m — 42 zaw. poniżej 2 
min., 1.500 m — 25 zaw. po
niżej 4:05 min., 5.000 m — 16 
zaw. poniżej 15:30 min., 10.000 
in — 20 zaw. poniżej 34 min 
i 400 m ppł. — 29 zaw. poni
żej 60 sek.

W skoku wzwyż 33 zawodn1 
ków uzyskało wysokość 180 a 
w skoku o tyczce — 24 prze
kroczyło 3,50.

W kuli 43 miotaczy przekro 
’’.yło odległość 13 m, a w rz’ 
re ndotem — 30 uzyskało v.

j nik powyżej 40 m.
1 W konkurencji kobiet 32

Hnykina 
wyrównuje 
rekord świata

Dzięki sumiennemu trenin
gowi, opartemu na doskona
łych wzorach starszych kole

żanek młoda 
lekkoatletka ra 
dziecka Hnyki- 
na stale popra
wia swoje wy
niki. Wielkim 
sukcesem uta
lentowanej za
wodniczki byio 
zdobycie w

tym roku mistrzostwa ZSRR 
w biegu na 100 m. Ostatnio 

' na zawodach w Tbilisi Hny- 
I luna uzyskała nowy wspania- 
' 'y sukces, wyrównując rekord 

wiata w biegu na 60 m wy- 
'kłem 7,3 sęk.

litycznym szkoleniu tych spor 
łowców.

Jedno z najsilniejszych zrze 
szeń sportowych na terenie 

naszego województwa — 
„Gwardia” — mając w swych 
szeregach sportowców wyro
bionych społecznie i politycz
nie nie interesowała się tą 
akcją i zupełnie ją zaniedba
ła.

NA WSI JEST WIELE 
DO ZROBIENIA

Sportowcy wiejscy wraz t 
organizacją ZMP-owską — ja
ko młodzież najbardziej postę 
powa winni dbać o rozwój 
swych spółdzielń produkcyj
nych, PGR-ów, czy gromad 
indywidualnych zarówno uod 
względem kulturalnym i spor
towym, jak i polityczno - gos
podarczym. W tej pracy du
żą pomoc mogliby okazać spor 
towcy miast, którzy w sportow 
cach wiejskich winni widzieć 
nie tylko kolegów „po sporcie’1, 
■ale kolegów, którym należy 
pomóc w szkoleniu, wśród któ 
rych należy rozwinąć, jak naj
szerszą pracę uświadamiają
cą. %

O tę pomoc i opiekę sportow 
cy wiejscy proszą już oddaw
na, a nie znajdując jej w słabo 
pracującym na odcinku sportu 
ZSCh. zwracaja się do spor
towców miejskich.

Jeden z naszych korespon
dentów ob. Barczewski z po
wiatu miasteckiego pi; ze: 
„Chłop czy robotnik pracując 
przez cały tydzień chciałby 
mieć w niedzielę rozrywkę kul 
turalną lub sportową. Trzeba

Szybownicy radzieccy i polscy 
na wspólnym obozie treningowym 
w Jeleniej Górze

W sobotę 17 bm, przybyli do 
Warszawy na zaproszenie Zarządu 
Głównego Ligi Lotniczej s-.ybownl 
cy radzieccy — pilotka Marejewa 
i pilot Jakówlewlcz.

Goście radzieccy udali się wie 
czorem do Jeleniej Góry, gdzie 
wezmą udział w wyczynowym obu 
zle szybowcowym razem z grupą 
najlepszych pilotów polskich.

Celem obozu Jest zaatakowanie 
znacznych wysokości w lotach szy 
bowcowych korzystając m. In. z 
wiatrów halnych.

W toku uh. podczas podobnego 
obozu piloci nol cy uzyskali w lo 
lach wysokościowych 8 rekordów 
krajowych oraz 2 rekordy między


